

The Sixth Lecture : The Nature Of Law

(C) -The Middle Ages : العصور المتوسطة

The theory of natural law was so popular in the middle ages for reasons of conservatism, liberalism and religion.

نظرية القانون الطبيعي كانت على نحو شعبي في العصور الوسطى لأسباب المحافظة (مقاومة التغيير) والتحررية (لبرالية) و الدين.

During the middle ages, legal thinkers tried to create a law based on something more enduring than the wills of men, a law providing unity in the face of chaos, and an element of protection against the arbitrary wills of a sovereign .

أثناء العصور الوسطى، مفكرون القانونيون حاولوا خلق قانون مستند على شيء الأكثر أثبات من إرادات الانسان ، القانون الذي يزود الوحدة في وجه الفوضى، وعنصر الحماية ضد الإرادات الاستبدادية المهيمنة.

Natural law theory

The theory of natural law developed in three stages

1. Natural law as Divine Origin.
2. Natural law as Human Reason
3. Natural law with changing content or Revival of Natural law theory.

نظرية القانون الطبيعي طورت في ثلاث مراحل

١. القانون الطبيعي كأصل إلهي.
٢. القانون الطبيعي كسبب إنساني
٣. القانون الطبيعي بالمحتوى المتغير أو إحياء نظرية القانون الطبيعية

1. Natural law as Divine Origin :

Such attend was first developed by

S.T. Thomas Aquinas (1226-1274). According to him the theory of natural law is derived from god who provides basis of his thought and theory. He defines law as (any ordinance of reasons

for the common good made by him who has a care of the community and promulgated. Since the world is ruled by divine providence by divine reason. Devine law is supreme but whole of divine law is not accessible to men.

طبقاً له نظرية القانون الطبيعي مُشتقّة من الإله الذي يُزوّد أساس فكرته ونظريته. يُعرّف قانوناً ك(هو التقدير الإلهي للصالح العام جعل بواسطته الذي له عناية الجماعة و النشر. منذ العالم محكّوم بالتدبير الإلهي بالسبب أو التقدير الإلهي. قانون الإلهي أعلى لكن في رمت القانون القدسي ليس من السهل الوصول إلى الانسان.

- Grotius (1584-1645) : غروتِيوس -

Grotius is one of the important legal thinkers of the natural law in the seventeenth century.

Grotius is the father of the modern science of international law. He believed that natural law is based on the nature of man and his need of living in a society.

To discover the natural law rules, we must see that agrees with the rational and social nature of man. Then, we must test our conclusions by seeing whether the rule has been adopted by all nations, or at least by the most societies.

لكشف قواعد القانون الطبيعي ، نحن يجب أن نرى ذلك يتفق مع الطبيعة العقلانية والاجتماعية للانسان. ثم، نحن يجب أن نختبر استنتاجاتنا بالرؤية سواء القاعدة تُبَيِّثُ بَكلِّ الأمم، أو على الأقل بأكثر المجتمعات.

Important Terms :

- 1- Protection حماية
- 2- international law قانون دولي
- 3- Rational معقول / منطقي
- 4- Conclusion استنتاج
- 5- Adopted يتبنى
- 6- Century قرن / مئة عام
- 7- Discover كشف
- 8- Nation الأمة
- 9- Science علم / براءة
- 10- Society مجتمع